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Barcelona no dorm. És una ciutat
viva durant tot el dia, també a la
nit. L’oci nocturn és un atractiu
per a centenars de milers de per-
sones joves locals i estrangeres.
Tot i això, no tota Barcelona té fes-
ta, es concentra, principalment, en
tres zones clau: els carrers Tuset
i Aribau, el mal anomenat Trian-
gle Golfo del Poblenou i el Front
Marítim. Entre les tres acumulen
un 80% de l’oci nocturn de la ciu-
tat. Com s’ha arribat a aquesta si-
tuació? Quines conseqüències té?
Hi ha una alternativa viable?

Ramón Mas, vicepresident
general del Gremi de Discote-
ques de Barcelona explica en de-
claracions a aquest mitjà que la
congestió de l’oci nocturn es deu,
principalment, a dos fets clau: “Fa
11 anys que no es dona una lli-
cència nova per obrir nous locals,
i en els últims 20 anys n’han des-
aparegut més de 200”. 

El primer fet és causat pels
plans d’usos de la ciutat, que es-
pecifiquen, entre altres, quins
negocis es poden establir als dis-
trictes, i molts no permeten l’o-
bertura de discoteques ni bars
musicals. Però Mas afirma que
“els plans d’usos han de regular,
però no prohibir”.

LA CONVIVÈNCIA
El Gremi de Discoteques de Bar-
celona està preparant un estudi
que analitzarà les necessitats de
la ciutat i proposarà un model al-
ternatiu i més descentralitzat.
“Tenim claríssim els problemes
que pot ocasionar l’obertura de
noves discoteques”, diu Mas. Per
això, afegeix, cal “tenir-ho tot
molt planificat i trobar un equi-
libri i una convivència entre tots
els interessos”. “Es vol viure en

una ciutat que no pot ser”, re-
marca per explicar que l’oci noc-
turn és necessari i no es pot ne-
gar la seva existència.

D’altra banda, Pere Mariné, de
la FAVB, declara a aquesta publi-
cació que tampoc estan “en con-
tra del dret a l’oci dels joves”,
però que aquest “no pot anar en
detriment del dret al descans del
veïnat”. Per això diu que valoren
positivament l’opció de la des-
centralització i fa referència al
possible trasllat de discoteques “a
zones amb menys veïns, a altres
ciutats de l’àrea metropolitana o a
carrers més amples on els veïns no
siguin just a sobre”, per exemple.
Insisteix en la necessitat d’estudiar
la situació actual. “Cal veure si amb
l’aforament amb l’oferta que hi ha
és suficient per cobrir la població
jove, i si no doncs estudiar com i
on obrir nous espais”, remarca.

Joaquim Boades, secretari
general de FECASARM, explica
que la solució comença per crear
la figura de l’alcalde de nit, una
persona “assessorada per algú

amb alt coneixement del sector
que estigui focalitzada en la nit”.
Aquesta figura permetria trobar
“solucions eficients i ràpides a la
problemàtica”.

El malestar veïnal el genera,
sobretot, l’incivisme i el soroll que
es viu als entorns de les tres zo-
nes clau de l’oci nocturn. Boades

fa una llista de les solucions que
s’han plantejat, però que mai
s’han materialitzat. Un exemple
és “ampliar l’horari d’obertura, i
aplicar una cool hour”, una es-
tona en què el local continua
obert, però no pot vendre ni po-
sar música, i que permet a la gent
acabar els beures i marxar tran-
quil·lament. “Així, no sortiria
tothom de cop ni hi hauria pro-

blemes de soroll i incivisme per
la gent que no vol marxar”, afe-
geix. “Si s’amplia l’horari fins, per
exemple, les set del matí, és de
dia, hi ha més moviment i soroll
de fons i la gent es comporta di-
ferent amb llum”, afirma. 

Boades creu que el problema
l’incivisme ve de com la població,
en sortir de la pandèmia i tenir les
discoteques tancades, va apostar
pels botellots i la festa al carrer.
Una altra solució que planteja és
equiparar l’aforament dels esta-
bliments de Barcelona als de Ca-
talunya: “Si en comptes de dues
persones per metre quadrat en
poguessin ser quatre, hi hauria
menys cues i menys gent fora”,.

LA DESCENTRALITZACIÓ
Obrir discoteques i bars musicals
en més districtes de Barcelona po-
dria marcar la diferència, diver-
sificar l’oferta i acabar amb les
aglomeracions. Davant de la si-
tuació de “desforestació”, com la
descriu Mas, Boades denuncia
que en districtes on no hi ha ofer-

ta “no es pot obrir, perquè el pla
d’usos ho prohibeix”. Afegeix que
si no fos pels restaurants que
ofereixen copes, no existiria pri-
mera hora perquè “només hi ha
40 bars musicals i no donen l’a-
bast”. Per això creu que cal “revi-
sar els plans d’usos, fer una pla-
nificació urbanística, fer estudis
d’impacte”, i una llarga llista de
tasques. Fins ara, tot i els tanca-
ments, “no s’ha planificat res”.

Des de la FAVB,  Mariné de-
clara que coincideixen en la im-
portància de revisar la manera
com s’atorguen les llicències per-
què, assegura, “en reunions amb
la patronal de l’oci nocturn es va
dir que s’acceptaria canviar locals
d’ubicació si se’ls garantís la re-
novació de la llicència”.

Arguments a banda i banda
que dibuixen l’escenari d’una ciu-
tat on en alguns barris la nit no ar-
riba en forma de descans veïnal,
mentre que en d’altres el que no
hi ha és l’opció de gaudir de la nit
i la seva festa. Serà possible cor-
regir aquest desequilibri?

Lanitnoarribaatotselsbarris
» L’oci nocturn estudia un nou model per descongestionar el 22@, el Front Marítim i el carrer Tuset
» El tancament de més de 200 discoteques i la manca de noves llicències han causat el problema

Diverses persones es concentren a davant de la discoteca Opium, al Front Marítim. Foto: Blanca Blay/ACN

La FAVB veu bé l’opció
de la descentralització,
però reclama “el dret 
al descans del veïnat”

Mar Bermúdez
BARCELONA
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La lupa

En aquests 15 anys d’existència, la PAH s’ha
convertit en un gran salvavides per a mi-
lers de famílies. El 2009, quan ningú sabia
on es posava la lletra “h” a la paraula “des-

ahucio”, però, en canvi, ja se n’havien executat més
de 28.000 en ple esclat de la bombolla, va néixer la
Plataforma d’Afectades per la Hipoteca.

15 anys després de centenars d’assemblees, d’a-
turar milers de desnonaments i de recuperar cen-
tenars d’habitatges buits en mans de la banca per
reallotjar famílies vulnerables i d’ocupar oficines
bancàries per aconseguir lloguers socials, hem
avançat en drets, de manera tímida per a moltes,
però amb passes de gegant per als poders econòmics,
que han vist tocats alguns dels seus privilegis.

Durant aquests anys hem aconseguit l’impos-
sible, el que ens deien que no es podia aconsegu-
ir, i ho hem fet perquè les administracions no ho
feien. Hem canviat lleis perquè siguin més garan-
tistes, hem aconseguit moratòries de desnona-
ments, hem exigit ampliar el parc d’habitatge i hem
creat una identitat PAH on sentir-se escoltada i se-

gura. I és que entendre que la nostra vida és polí-
tica és important per lluitar pel que importa des del
lloc en el qual s’estigui i de la manera que es pu-
gui. Anant a aturar un desnonament, ajudant a fer
un vídeo, fent un taller de documents útils, ajudant
les companyes que no dominen Internet a des-
carregar-se documentació…

A l’assemblea de la PAH de Barcelona, al carrer
Leiva 44, continuen venint-hi cada dilluns noves fa-
mílies amb problemes d’habitatge com fa 15 anys.
Ara ja no són només d’hipoteca, encara que tornen
a venir, ni de lloguer o d’ocupació, com fa 5 anys. Ara
ja són casos d’habitacions, pisos sense cèdula, per-
sones que no poden accedir a la taula d’emergència

perquè estan sense papers, gent gran amb renda an-
tiga o que estan en un habitatge social i no arriben
a final de mes, gent jove que no pot continuar pa-
gant el lloguer, famílies amb menors que estan vi-
vint a l’antiga porteria del bloc de pisos i no poden
fer front al lloguer de 800 euros…

La situació d’emergència residencial, lluny de so-
lucionar-se, ha empitjorat. Per tot això, aquest 24
de febrer celebrem la XXXII assemblea estatal de la
PAH. Un moment per trobar-nos amb comPAH-
ñeras de tot l’Estat, per organitzar-nos i compartir
diferents formes de lluita per conquistar el dret a
l’habitatge, però, sobretot, per donar resposta als mi-
lers de famílies que es continuen sentint desprote-
gides davant de l’administració i que es presenten,
cada setmana des de fa 15 anys, a la PAH a la recerca
de solucions i suport.

Això sempre ho trobaran, i per això és impor-
tant que en comptes de preguntar-se què pot fer la
PAH per a mi, ens preguntem què puc fer jo per a
la PAH. Segur que el que puguis ho necessitem.
Vine i col·labora.

Entendre que la nostra vida 
és política és important 

per lluitar pel que importa

NLes millors
perles

Posar-se, un mateix, a dins de la rentadora s’ha convertit en
un repte viral a les xarxes. L’streamerBoggles va gravar-se

fent-ho i les imatges han recorregut tot el món perquè, en
tancar la porta, es va quedar atrapat a dins.

El capellà d’un poble de la regió italiana de Calàbria va
estar a punt de morir enverinat mentre celebrava

l'eucaristia a la seva parròquia. Algú li havia posat lleixiu a
la copa de vi.

Promocionar un concert mai havia estat tan polèmic. La
publicitat consistia a incitar la gent a buscar un maletí amb

1.000 euros enterrat a les Dunes de Maspalomas, a Gran Canària.
És un espai protegit i s’està estudiant multar els promotors.

El Bobi, el gos més vell del món, ha perdut el rècord
Guinness que tenia després d'una investigació que diu

que no hi ha proves que acreditin la seva edat. Segons la
seva família, va arribar a fer 31 anys i 165 dies.

LA FOTOÒmnium Cultural
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per Lucía Delgado, portaveu de la PAH

15 anys amb la PAH



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
5 | 

línialescorts.cat28 de febrer del 2024



Opinió
| 6

línialescorts.cat 28 de febrer del 2024

El passatge de Xile, un viatge 
en el temps fins al Noucentisme1

2
La travessera de les Corts tindrà 
un nou carril bici

Arrest per als militars de la caserna del Bruc 
que van sortejar els serveis d’una prostituta

Seients de tribuna a la 
Casa Granell del carrer de Balmes

El + llegit línialescorts.cat

3

4

5

Creix la pressió per acabar 
de cobrir la ronda del Mig

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Les Corts no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@MeteoElpito: Primera tempesta de
l'any. Encara tenim una mica emblanqui-
nats els camps, concretament de la cala-
marsa petita i també calabruix.

@conchaminguela1: València ha vist cre-
mar una nova falla, aquesta vegada descon-
trolada, fruit de la brutal especulació immo-
biliària i amb persones a dins! Una tragèdia.

#València

@CambraBCN: Aquest dilluns [26 de fe-
brer] arrenca el Mobile World Congress a
la Fira de Barcelona amb la previsió de re-
bre 95.000 assistents.

#MWC #Calamarsa

Safata d’entrada

Les persones cuidadores,
la immensa majoria do-
nes, han sigut sempre

una peça clau i imprescindible
per a la supervivència de la ma-
teixa estructura social, econò-
mica i familiar. Tot i així, aques-
tes persones sempre havien es-
tat invisibilitzades, arracona-
des sense rebre cap mena de su-
port per part de les adminis-
tracions fins al mandat dels co-
muns a l’Ajuntament de Barce-
lona. Per BComú va ser priori-
tari posar les persones cuida-
dores al centre i per això vam
crear VilaVeïna, per cuidar les
que cuiden posant al seu abast
tot un seguit de serveis com
grups de criança, un punt d’in-
formació per conèixer altres re-
cursos municipals o l’impres-
cindible acompanyament emo-
cional i psicològic tan necessa-
ri en moments d'abatiment.

Ara totes aquestes conques-
tes desapareixeran de la mà del

nou govern socialista. Des de
BComú hem reprovat aquest
flagrant pas enrere en drets so-
cials per part del govern de
Collboni. Les respostes que
hem rebut són contradictò-
ries, però per part nostra con-
tinuarem lluitant, no sols per
VilaVeïna, sinó per seguir
avançant en drets de ciutada-
nia en tots els àmbits davant
del període de retrocés que
sembla iniciar-se.

Quasi 15.000 persones han
utilitzat aquest servei a la nos-
tra ciutat i al districte de les
Corts, en concret, s’han dut a
terme més de 1.400 actua-
cions durant el 2023 en el
modest local del barri de Sant
Ramon, un resultat que avala

VilaVeïna a la ciutat i a les
Corts. Però el full de ruta del
govern socialista no contempla
la seva continuïtat a la ciutat.
Una de les primeres actua-
cions del mandat de Collboni
és retirar un servei destinat a
persones vulnerables. Un ser-
vei que serà retirat malgrat la
demanda, acceptació i conei-
xement creixent de VilaVeïna
per part de la ciutadania.

Una cosa queda clara: sen-
se BComú al govern municipal,
el 29 de febrer les portes de Vi-
laVeïna tancaran a les Corts.
Mentrestant les persones cui-
dadores continuaran fent la
seva feina, imprescindible i
invisible, amb una mica més
d’incertesa i buidor.
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Ens tanquen VilaVeïna
per Jordi Guillén (Barcelona En Comú)

Els semàfors

Salvem el Patrimoni de les Corts
continua denunciant la

degradació de la finca de Can
Capellanets mentre el projecte
per fer-hi una residència de gent

gran segueix encallat pel
conflicte entre l’Arquebisbat 

i l’empresa L’Onada.
pàgina 8Salvem el Patrimoni

Trias per Barcelona ha posat de
nou al damunt la taula el debat
sobre la cobertura del tram 

de la ronda del Mig que queda
descobert. Una moció del partit
durant el ple extraordinari de
dilluns va tirar endavant tot 

i l’abstenció del PSC. 
pàgina 8Trias per Barcelona

El Districte ha elaborat quatre
vídeos filmats amb drons i a peu
de carrer per donar a conèixer 
el patrimoni històric, artístic 
i arquitectònic de les Corts.

Es mostren 25 punts d’interès
i el projecte s’ha fet amb diners

de la taxa turística. 
pàgina 8Districte
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PATRIMONI4El conflicte pel pro-
jecte de reforma de la finca de
Can Capellanets continua en-
quistat. El projecte de la resi-
dència de gent gran, gestionat per
L’Onada, continua encallat als jut-
jats pel conflicte amb l’Arque-
bisbat, la propietat. I, en paral·lel,
els veïns liderats per la Platafor-
ma Salvem el Patrimoni de les
Corts estan cada dia més amo-
ïnats per l’estat de l’edifici i la fin-
ca i segueixen oposant-se a alguns
dels aspectes del projecte.

En aquest context, cal afegir-
hi que les darreres setmanes un
grup de persones ha ocupat part
de l’espai i que fa pocs dies, tal
com va avançar betevé, hi va ha-
ver un incendi a la zona dels jar-
dins. Tot i això, la preocupació de
l’entitat veïnal és l’estat de dei-
xadesa en el qual es troba un edi-
fici que té valor patrimonial. “Ens
vam reunir, juntament amb altres
entitats, amb el regidor a l’octu-
bre per demanar que es repensi

el projecte i que el Districte in-
tervingui en un conflicte que no
considerem que sigui entre pri-
vats”, expliquen des de la plata-
forma. Des de la mateixa entitat
afirmen que no han rebut cap res-
posta més de l’Ajuntament quan
han preguntat.

Per la seva banda, des del Dis-
tricte asseguren que tenen la
“voluntat” de protegir la finca i
que han fet visites amb la Fun-
dació Sant Josep Oriol (l’Arque-

bisbat) i l’Onada per fer mante-
niment als jardins i tot l’edifici. De
fet, les mateixes fonts afegeixen
que “ja s’han enllestit els informes
de Patrimoni de l’edifici i de
Parcs i Jardins”. Amb tot, el Dis-
tricte acaba dient que a hores d’a-
ra s’estan fent gestions per des-
allotjar les persones que s’han ins-
tal·lat a la finca i que un cop s’a-
cabi el procés judicial entre l’Ar-
quebisbat i l’Onada s’acceleraran
les millores necessàries.

La finca Can Capellanets continua degradant-se. Foto: SOS Monuments

Continua la incertesa amb 
la finca de Can Capellanets

» L’edifici i els jardins continuen degradant-se i preocupa els veïns
» L’Ajuntament afirma que començarà a fer-hi manteniment

Aprovació simbòlica sobre el
cobriment de la ronda del Mig
URBANISME4Les Corts va ce-
lebrar dilluns a la tarda un ple ex-
traordinari per debatre sobre la
possible cobertura del tram de la
ronda del Mig que queda desco-
bert. El ple va acabar amb l’a-
provació de la moció, que té un
valor simbòlic, impulsada per
Trias per Barcelona. Tot i això,
cal remarcar que el PSC es va
abstenir, com ja va fer a la dar-
rera Comissió d’Urbanisme. ERC
va votar igual que el PSC.

La portaveu socialista, Irene

Morales, va afirmar que entenen
la preocupació dels veïns i que a
la ronda del Mig “li cal una re-
forma”, però al mateix temps va
recordar que “a sobre la taula hi
ha altres demandes, com la Co-
lònia Castells”. Morales va afe-
gir que “es tracta d’un projecte de
ciutat, complex i de gran di-
mensió pel qual cal negociar
partides pressupostàries”.

Amb tot, la proposta va rebre
els vots a favor dels comuns, PP
i Vox, a més del de TriasXBcn.

ECONOMIA4El Districte ha ela-
borat quatre vídeos que s’han fil-
mat amb drons i a peu de carrer
per donar a conèixer el seu pa-
trimoni històric, artístic i ar-
quitectònic. 

La iniciativa permet mostrar
25 punts d’interès i tres càpsules
per a cada un dels barris: les
Corts, la Maternitat i Sant Ra-
mon i Pedralbes. A més, els ví-
deos estan subtitulats en català,
castellà i anglès i han estat fi-
nançats amb la taxa turística.

Segons ha informat l’Ajun-
tament, l’objectiu dels vídeos és
promocionar el patrimoni del
districte als seus veïns, a la ciu-
tat i també als visitants, i alho-
ra descentralitzar el turisme i di-
namitzar els barris.

Així, el vídeo principal mos-
tra un recorregut per tot el dis-
tricte, entrant des del pulmó
verd de la ciutat, Collserola, i pas-
sant pel monestir de Pedralbes,
els pavellons Güell, la torre Ro-
dona, el recinte de la Maternitat,

el palau Reial, la seu del Distric-
te, Cristalleries Planell, la bi-
blioteca Montserrat Abelló o el
passatge Tubella, entre altres.

La càpsula de les Corts des-
cobreix el seu nucli antic que
conserva les antigues fàbriques
reconvertides en equipaments; la
de la Maternitat i Sant Ramon en-
senya els seus orígens rurals i les
construccions modernistes; i la de
Pedralbes mostra la gran pre-
sència d’escoles i universitats,
les zones verdes i el monestir.

Un tram de la ronda del Mig. Foto: Google Maps

Promocionar-seavistadedron

El nucli antic del barri de les Corts. Foto: Ajuntament

Polèmica | L’Ajuntament redueix l’impacte del ‘Natura Encesa’
Després de la polèmica amb el festival ‘Natura Encesa’ als jardins de Torre Girona, el Districte ha dit 

que no descarta tornar a fer servir l’espai perquè creu que només hi va haver incidències menors.  
Tot i això, s’esperarà a la valoració definitiva de Parcs i Jardins i la resolució judicial pendent.
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4Durant el mes de març, el dis-
tricte es vesteix de lila per presen-
tar actes i activitats que reivindi-
quen el paper de les dones en la
societat. Enguany, la campanya
posa el focus en la necessitat de
trencar el sostre de vidre, per tal
que “les nenes d’avui siguin les caps
de demà”. En aquest sentit, el Dis-
tricte ha organitzat, amb la col·la-
boració dels equipaments del ter-
ritori, desenes d'activitats.

ACTE CENTRAL
Sota el títol “Sostre de vidre i Terra
Enganxós. El món laboral femení”,
el Centre Cívic Tomasa Cuevas - Les
Corts acollirà aquesta taula rodona
el 5 de març a les 18 h. L’esdeveni-
ment tractarà les barreres invisibles
que continuen existint per les do-
nes en el món laboral i que es po-
den evidenciar gràcies a defini-
cions com “abisme de vidre”. Cal ins-
cripció prèvia. A més, i com cada
any, la façana de la seu del Distric-
te s’il·luminarà de lila el mateix di-
vendres 8 de març, de 18.30 a 22 h.
D’altra banda, l’acte central de ciu-
tat serà el dilluns 11 de març, amb
el lliurament del premi 8M – Maria
Aurèlia Campmany 2024, al Saló de
Cent de l’Ajuntament.

8M ALS EQUIPAMENTS
Com cada any, els centres cívics i
equipaments del districte participen
en la creació i promoció d’actes que
celebren el dia de la dona, alhora
que reivindiquen els seus drets i lli-

bertats en lluita per la total igualtat
de gènere. En aquesta ocasió, els
quatre centres cívics participen
amb propostes com exposicions, ta-
llers, xerrades, taules rodones i con-
ferències, arts escèniques, cinema
i itineraris. Així doncs, podreu trobar
la xerrada musical que acollirà, el di-
marts 12 de març a les 18 h, el Cen-
tre Cívic Josep Maria Trias i Peitx so-
bre la importància de l’orquestra fe-
menina de Venècia en la trajectòria
musical de Vivaldi. Per la seva part,
el Centre Cívic Joan Oliver “Pere
Quart” presenta, el dia 15 de març
a les 16 h, un taller de costura crea-
tiva perquè tothom aprengui a
personalitzar la seva peça de roba.
Al Centre Cívic Can Deu, del 5 al 27
de març, hi haurà l’exposició “Dones
que pinten” que presentarà les ob-
res de quatre pintores que com-
parteixen la seva passió per l’art. I el
Tomasa Cuevas acollirà, dijous 7 de
març, la instal·lació multimèdia
“Franchises Postales”, dins el projecte
d’investigació Cartes de Republicans
Espanyols Refugiats i Exiliats a Fran-
ça (Carexil).

Per la seva part, l’Ateneu de Fa-
bricació se suma a la reivindicació
amb una taula rodona sobre “Des-
afiaments i oportunitats: Dones en
el món laboral i discapacitats”, di-
vendres 1 de març, i un taller d’es-
tampació el dijous 7 de març, con-
juntament amb l’Espai d’adoles-
cents Jovecardí. Les biblioteques
del districte també volen aportar
el seu gra de sorra. A la biblioteca

les Corts-Miquel Llongueras tro-
bareu, entre d’altres, la xerrada
“De deesses a esclaves”, i la bi-
blioteca Montserrat Abelló orga-
nitza el vespre poètic “Veus i poe-
sia de dones” conjuntament amb
el PIAD de les Corts.

JOVES
Un any més, els equipaments ju-
venils mostren un fort compromís
en vers el paper de la dona i la igu-
altat de gènere. Entre les propostes
a l’Espai Jove Ca la Panarra hi ha xer-
rades, com la del dia 6 març a les
18.30 h, formació sobre l’abús sexual
infantil; cinema amb la jornada de
mostra internacional de curts de do-
nes, el 7 de març, a les 19 h; músi-
ca amb el concert de rap feminista
del 23 de març, o tallers com el del
dia 1 de març, a les 18 h, centrat en
arts marcials. A més, el 8 de març
convoquen una trobada de joves
del districte, a l’espai d’adolescents
Jovecardí, per anar conjuntament
a la manifestació. 

PROGRAMA COMPLET
Enguany, el districte de les Corts
esdevé un espai cultural dinàmic,
amb un programa ric i variat que
ofereix activitats per a tots els
gustos i edats, des de la dansa al
teatre, passant per exposicions
fotogràfiques, conferències, cine-
ma i música. Per no perdre's cap
detall, el programa amb totes les
activitats està disponible al web
ajuntament.barcelona.cat/lescorts.

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

L’objectiu del 8M d’enguany a la ciutat és reivindicar una societat sense sostres de vidre per a les dones. Fotos: Ajuntament

4El Punt d’Informació i Atenció a
les Dones (PIAD) de les Corts ha es-
trenat nou equipament al carrer
d’Entença, 304, especialment dis-
senyat per cobrir les necessitats
del servei. 

El nou espai té una superfície
més gran que permet millorar tant
l’atenció a les usuàries com la feina
de l’equip professional. Obert al
públic des de principis de gener, el
nou PIAD és un espai de nova
construcció, a peu de carrer, acces-
sible, ben comunicat i en un entorn
amb altres serveis de proximitat. 

Disposa de dues sales d’entre-
vistes i una sala de treball àmplia on
es poden celebrar reunions, activi-
tats i trobades de les entitats del dis-
tricte. El PIAD de les Corts és un dels
dotze centres de la xarxa de punts
d’informació i atenció a les dones, un
servei públic, gratuït i confidencial
que ofereix informació, assessora-
ment i orientació a les dones en di-
ferents àmbits. També s’ofereixen ser-
veis gratuïts d’atenció psicològica,
d’assessorament jurídic i atenció
grupal. Cal cita prèvia al telèfon gra-
tuït 900 922 357 o al web dels PIAD.

Les Corts estrena PIAD

Les Corts celebra el 8M
»El districte acull mostres, tallers, conferències, itineraris i actes culturals amb mirada feminista

»Enguany, el Dia Internacional de les Dones està dedicat a trencar el sostre de vidre
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Sovint s’oblida que una de
les parts més importants
de la política és la de ges-

tionar els recursos per crear ri-
quesa i repartir-la. El 1992, quan
Bill Clinton va guanyar les seves
primeres eleccions als Estats
Units, ho va fer amb un lema
prou contundent: “És l’economia,
idiota!”. El demòcrata, d’una
manera arriscada, recordava als
votants que la política mai ha de
deixar de banda el terreny ma-
terial. De fet, la mateixa etimo-
logia de la paraula així ho re-
flecteix. Economia no és altra
cosa que “la gestió de la casa”.

Sigui com sigui, i portant-ho al
terreny local, totes aquestes idees
tenen la mateixa o més validesa
actualment. Quan parlem de po-
lítica de proximitat, parlem d’e-
conomia de proximitat. En això es
va centrar la conversa que van
mantenir la presidenta de Barce-
lona Activa i regidora de Promo-
ció Econòmica i Treball de l’A-
juntament de Barcelona, Raquel
Gil, i el director editorial dels
diaris Línia, Arnau Nadeu, di-
marts 20 de febrer a l’Espai Línia. 

Ho van fer en un moment for-
ça dolç per a l’economia de la ca-
pital catalana. Les xifres indi-
quen que la ciutat registra un
atur del 6,1% –el més baix dels
darrers 16 anys–, una taxa d’ac-
tivitat específica del 85% i una
taxa d’ocupació específica del
79,8% –les més altes des del
2002–. Ara bé, Gil no es va voler
mostrar triomfalista del tot i va as-

senyalar que, “mentre hi hagi
gent que busca feina i no en tro-
ba, queden coses per fer”. 

Aquesta va ser la tendència ge-
neral de tota la conversa: la con-
tenció. No obstant això, la regi-
dora va reconèixer que durant la
pandèmia es van fer projeccions
de futur i “ni en les més optimis-
tes” es pensava que la situació evo-
lucionaria tan bé. En aquest sen-
tit, va assegurar que, en gran
part, el moment actual té a veu-
re amb “les mesures que es van
posar en marxa des del govern es-
panyol, com els ERTO, que han
servit per millorar la situació”.

ECONOMIA DE BARRI
Si la política peca de no parlar d’e-
conomia, encara peca més de no
tractar la base de l’economia: l’e-
conomia de proximitat. “Els bar-
ris són el motor de l’economia de
la ciutat”, va dir Gil per afegir que
en aquest camp també s’ha apre-
ciat una millora substancial en els
darrers temps amb les xifres del
sector comercial. “Els barris són
generadors de talent i també n’a-
trauen”, va destacar. De fet, el
consistori treballa en polítiques
específiques per als barris, com els
ajuts Impulsem el que fas, que a
ulls de Gil són vitals per als em-
prenedors i han servit perquè
moltes idees “es facin realitat”.

Així mateix, pel que fa als ín-
dexs comercials, Gil va posar
sobre la taula la bona situació que
es viu a Barcelona. “Ens reunim
amb els eixos comercials i veiem
que en general les xifres són bo-
nes”, va assenyalar per reconèi-
xer, seguidament, que en aquest
camp cal fer un salt endavant en
termes de digitalització.

DIVERSIFICACIÓ
Un altre dels elements que la re-
gidora va valorar va ser la diver-
sificació de l’economia de cadas-
cun dels districtes de la ciutat. “Hi
ha moltes Barcelones a escala
econòmica i això és bo, perquè, si
no, tindríem una dependència
de certs sectors”, va afirmar. La re-
flexió de Gil contrasta amb les
veus que consideren que Barce-
lona depèn en excés del turisme.
Tanmateix, la socialista va asse-
nyalar que, “si haguéssim depès
únicament del turisme durant la
pandèmia”, les conseqüències de
la crisi sanitària haurien estat
molt més devastadores. 

Amb tot, la regidora va asse-
gurar que “hi ha d’haver moltes
Barcelones per diversificar l’e-
conomia” i va asseverar que és el
camí en el qual treballa l’Ajun-
tament, impulsant “l’economia
blava, l’economia verda o l’eco-
nomia de les cures”. De totes ma-
neres, Gil va reconèixer que el tu-
risme té un pes important a la
ciutat i va afegir que “té exter-
nalitats negatives, però també ge-
nera molta ocupació”. Alhora, va
dir que des de l’Ajuntament es
treballa per aconseguir atraure
“un turisme de qualitat” que
continuï sent “punter en fires”.

EL REPTE FEMENÍ
L’atur de les dones a Barcelona és
del 6,3%, només 0,4 punts per so-
bre del dels homes. Tal com va re-
cordar Nadeu, aquesta diferència
és una de les més petites de la his-
tòria recent. En aquest sentit, i tot
i que va mostrar-se satisfeta, Gil
també va alertar que encara hi ha
“altres bretxes com la dels salaris,
la dels sectors on hi ha més dones

i la de les jerarquies a l’empresa”.
“Les dones continuen estant en in-
ferioritat i, per exemple, acce-
deixen menys al finançament per
engegar empreses que els ho-
mes”, va lamentar. 

Alhora, Gil, que també és re-
gidora de Feminismes i Igualtat,
va fer una esmena a la totalitat
d’un sistema econòmic que, se-
gons el seu parer, premia els ho-
mes. “No he vist mai una nòmina
on hi hagi un plus per empatia,
però, en canvi, a les feines de cu-
res s’exigeixen aquests valors”,
deia tot comparant-ho amb els

plusos de perillositat que són fre-
qüents en les feines masculinit-
zades. És per tot això que la regi-
dora va considerar que l’Ajunta-
ment té un “paper de lobby” per
fer que les empreses entenguin
aquesta mena de discursos, però
també un “paper actiu” amb po-
lítiques que ajudin, per exem-
ple, les dones emprenedores.

En aquesta línia, Gil va abor-
dar la problemàtica de la baixa
presència de dones al sector tec-
nològic. La regidora afirmava
que, si parlem de reptes de futur
i “sabem que la tecnologia serà
transversal, les dones han de ser
als espais on s’està creant la tec-
nologia, despertant vocacions tec-
nològiques en les noies”. Així, la
socialista es preguntava “per què
les noies no volen dedicar-se a

professions que estan ben paga-
des” i argumentava que és un pro-
blema que ve de lluny, fins i tot de
les primeres etapes educatives, i
que quan aquestes problemàti-
ques arriben a Barcelona Activa
són difícils de revertir.

EL TALÓ D’AQUIL·LES
Si en la majoria d’indicadors la-
borals les xifres són bones, i mal-
grat que en l’atur juvenil Barce-
lona està lluny d’altres èpoques
fosques, les dades continuen sent
preocupants. Un 21,2% de la po-
blació activa d’entre 16 i 24 anys
està a l’atur, 3,5 punts menys que
l’any passat. Es tracta, segons va
remarcar Gil, d’un problema en-
dèmic que viu tota Europa. Sigui
com sigui, la regidora va asse-
nyalar que, per millorar les ex-
pectatives laborals del jovent, cal
treballar des del consistori “en l’o-
rientació laboral, a dignificar la
formació professional i a com-
batre l’abandonament escolar”.
Així mateix, Gil va entrellaçar les
condicions laborals de part del jo-
vent amb l’habitatge i la manca de
possibilitats d’emancipar-se. “Cal
incrementar el parc d’habitatge
públic”, va apuntar en aquest
sentit la regidora.

En aquest tema, com en tots
els que es van tractar durant la
conversa, no hi va haver grans
promeses. “Hauríem de deixar de
prometre coses i centrar-nos a
treballar per crear ocupació de
qualitat des de l’Ajuntament”, va
sentenciar Gil.

Raquel Gil va conversar amb el director editorial dels diaris Línia, Arnau Nadeu, a l’Espai Línia. Fotos: Joanna Chichelnitzky

RaquelGil: “Elsbarris sónelmotor 
de l'economiade laciutat”

Albert Alexandre
BARCELONA

Escaneja el 
codi QR per 

veure la conversa 
sencera en vídeo
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“No he vist mai una
nòmina on hi hagi 
un plus per empatia”,
va reflexionar Gil

Espai Línia, la Casa dels Barris
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DIGITALITZACIÓ4Vols aprendre
com tastar cerveses, com con-
servar certs productes  i com cui-
nar amb aliments de primera
qualitat? Doncs tot aquest con-
tingut i més l’ofereixen els mer-
cats de confiança a Mercats TV
a través de tallers i showcoo-
kings enregistrats.

Mercats TV és l’aposta dels
mercats de barri per formar part
d’un món digital que no és in-
compatible amb la tradició que
representen. Es tracta d’un canal
de comunicació transversal que
s’emet a través de 100 pantalles
de televisió instal·lades en 39
edificis de mercats i dos video-
walls, a la Boqueria i als En-
cants-Fira de Bellcaire. També
compta amb contingut accessi-
ble a la plataforma YouTube.

El canal va néixer el juny de
2021 amb una prova pilot que
consistia en un petit bucle de
continguts i, des del setembre de
2023, emet periòdicament in-
formació relacionada amb els
mercats, les activitats que fan, els
seus productes de proximitat, i

les persones que hi treballen,
però també divulgació sobre es-
tils de vida i alimentació.

El canal pretén apropar la
vida dels mercats a tota la po-
blació, generar comunitat i bar-
ri i, al mateix temps, fer enten-
dre l’important rol dels mer-
cats a la societat i la feina dels i
les comerciants. Una altra fun-

ció del canal és anunciar els es-
deveniments a l’agenda del co-
merç, com pot ser la fira Mercat
de Mercats. A YouTube es poden
trobar vídeos de botigueres i
botiguers explicant el seu pro-
ducte, la qualitat d’aquest i com
el tracten. En aquesta línia tam-
bé es promociona el festival gas-
tronòmic Tasta’m.

Un mercat amb una pantalla que retransmet Mercats TV. Foto: Ajuntament

Mercats TV: els mercats també
tenen un relat al món digital

Acord PSC i ERC: protecció
per al comerç local i històric

PRESSUPOSTOS4El pacte per
als pressupostos d’enguany que
van firmar el PSC i ERC la set-
mana passada, que de moment
no garanteix que tirin enda-
vant, inclou l’aprovació d’un
pla que  l’Ajuntament haurà
d’impulsar per protegir el co-
merç de proximitat i el comerç
emblemàtic de la ciutat.

El document firmat per les
dues formacions aposta per fo-
mentar el “relleu generacional”
en el sector, un dels problemes
que pateix des de fa temps el co-
merç de la ciutat. El pressupost

per a aquesta partida sortirà de
Barcelona Activa.

PROTECCIÓ A EUROPA
Cal recordar que ara farà un
any els comerços emblemàtics
de la ciutat van presentar la De-
claració de Barcelona, en el marc
d’una trobada internacional que
va tenir lloc a la ciutat, i que va
servir per demanar al Parla-
ment Europeu que posi en mar-
xa mesures per a la seva protec-
ció, ja que són un sector que ge-
neren riquesa i que formen part
de la identitat europea.

Jordi Valls (PSC) i Jordi Castellana (ERC) presentant l’acord. Foto: ACN

Normativa | Nova exigència per a les botigues fantasma
El Govern obligarà les dark stores o botigues fantasma a tenir espais d’espera per 

als vehicles que fan les entregues de comandes, així com a habilitar una zona d’estada 
dels seus repartidors a l’interior la dimensió de la qual l’escolliran els consistoris. 
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Esports Futbol sala | L’AE Les Corts-UBAE rep el CDE Leganés FS 
El conjunt de Robert Caneda rebrà el pròxim dissabte 2 de març el CDE Leganés FS, 
en partit corresponent a la 21a jornada de la Primera Divisió. L’AE Les Corts-UBAE 

hi arribarà després de la derrota per 5-0 contra l’Atlético Torcal FS del passat 24 de febrer.

“Noies, l’MVP torna a sortir a la
pista! Ja era hora! Sooom-hiii,
Feeeerrrreeee! Sooom-hiii, MVP!
Ets la milloooor!”, crida part de la
grada del Marina Besòs. “Som el
millor públic i animem la millor,
la Míriam Ferreri”, proclama, en-
èrgica, Paula López. “La Míriam és
l’MVP dins i fora de la pista, pel seu
humor i lideratge, i per moltes co-
ses més”, intervé María González.
Just després, Duna Moreno em
demana que presti atenció a les lle-
tres inspirades en el disseny del
logo de Superman que cada mem-
bre del grup té a les mans: “Si t’hi
fixes bé, veuràs que les lletres su-
men ‘MVP Ferreri’. És original,
eh!”. Totes tres i la resta són ju-
gadores del SESE, com la prota-
gonista, Míriam Ferreri. 

L’anècdota resumeix la quí-
mica d’un equip treballador, ge-
nerós i bromista.  “A les compa-
nyes els va fer tanta gràcia que un
dia portés unes calcetes de Su-
perman que des de llavors sem-
pre volen que els dediqui una cis-
tella d’una manera peculiar. I ha-
via de complir el seu desig perquè
m’han demostrat que són les mi-
llors. Per això he jugat amb les fa-
moses calcetes”, descriu, diverti-
da, Ferreri, ja amb la medalla de
campiona. Amb l’equip de la con-
ferència Est ha guanyat per 63-82
l’Oest en el primer partit de la his-
tòria d’un All Star de la Super
Copa, organitzat per la Federació
Catalana de Basquetbol (FCBQ)
amb la col·laboració del Bàsquet
Femení Sant Adrià i de l’Ajunta-
ment. El diumenge 11 de febrer de
2024 ja és una data assenyalada
per al bàsquet català.  

Tornem al SESE, perquè a
aquest grup no se li esgoten les
curiositats. Lídia Querol m’explica
per què té una pancarta amb el
lema ‘El consens amb tu’ i una
foto del seu entrenador, Enric
González, menjant-se un entrepà.
“Sovint als entrenaments l’Enric
ens recorda que un entrepà de
truita s’ha de fer bé. Així que, per
l’amic invisible, n’hi vam regalar
un. És un gran tècnic que es fa es-
timar”, el retrata Querol.   

“Com has pogut comprovar,
al SESE tinc un grup molt deta-
llista. A vegades em surten ex-
emples així i que són una manera
d’intentar destensar els nervis
d’un partit o d’un entrenament.

En un All Star sí que no pateixes.
L’ambient i l’exigència són dife-
rents”, resol González, que ha di-
rigit l’Est, juntament amb Víctor
Calzado (Draft Gramenet). Les
primeres campiones són la men-
cionada Ferreri (SESE), Marina
Laborda, Merche Carrillo i Anna
Gamarra (Draft Gramenet), Sò-
nia Sardà (CB Granollers), Júlia
Muñoz i Gemma Álvaro (Bàs-
quet Femení Sant Adrià), Mari-
na Portillo i Serena Mirat (CB
Roser), Bruna Vila (AB Premià),
i Esther Murat i Alba Lago (CBF
Cerdanyola).    

A la grada conec fans d’a-
questes dues últimes basquetbo-
listes. Sara Forés, també jugado-
ra del conjunt cerdanyolenc, re-

trata amb precisió Lago i Murat.
“L’Alba és la meva mentora i un
suport constant en els bons i
mals moments. I també admiro
l’Esther, que a vegades parla amb
la mirada i que sempre m’explica
les coses amb calma, i em fa con-
fiar més en mi”, concreta Forés.
“La Murat desprèn i contagia la
seva confiança i energia, i és un lli-
bre obert. L’Alba és una altra
crac”, intervé Esther Cortés. 

Cortés i Forés somien a de-
butar algun dia en un All Star de
la Super Copa. Una fita que
Laia Anducas (CEJ l’Hospitalet)
acaba d’assolir: “Ha estat una ex-

periència increïble. He gaudit
molt del matx i d’un ambient
fantàstic, i espero que el públic
també hagi fruït amb nosal-
tres”. Anducas ha compartit
equip (l’Oest) amb Judith Tur-
rión, també del CEJ l’Hospitalet,
Míriam Tajahuerce i Elsa Kubala
(CB Prat), Laura Pascual (TGN
Bàsquet), Claudia Hernández
(Joventut Les Corts), Queralt Ri-
bera, Iona Garcia i Carla Ortas
(Manresa CBF), Gemma Miró
(Samà Vilanova SAF), i Núria
Soler i Carlota Carner (CB Igua-
lada). Marc Rovirosa (Manresa
CBF) i Raül Caballero (CB Igua-
lada) han dirigit el grup.   

La Xarxa+ ha transmès el
matx amb la narració de Marc
Mundet i de dos analistes, Sergi
Curto, entrenador del Bàsquet
Femení Sant Adrià, i Cynthia
Molina, capitana del CB Grano-
llers. “Conèixer les jugadores dins
i fora de la pista m’ajuda a poder
expressar-me amb més precisió i
analitzar millor algun gest o al-
guna cara. Això sí, hi aplico un
dels meus lemes, ‘Tot el que facis
o diguis ha de ser sempre per su-
mar, i allò que pugui restar o
perjudicar algú és millor que t’ho
estalviïs’”, enraona la llinassenca.  

LA IL·LUSIÓ DE LES PETITES
Segur que Molina s’ha fixat en l’a-
legria de les jugadores del premi-
ni de primer any del Bàsquet Fe-
mení Sant Adrià quan han saltat
a la pista després d’algun temps
mort i al descans. “Es mereixen el
seu moment de fama i si fan al-
guna cistella i el públic les aplau-
deix, serà encara més fantàstic”,
exposa Jordi Mestre, Chucho, se-

cretari tècnic del conjunt adria-
nenc i voluntari a l’All Star.  

A Filo Cañete, alcaldessa de la
ciutat, l’apassiona veure bàsquet
en directe. “Animo força i amb
respecte. M’encantava anar a
veure jugar mon fill, que ara és
entrenador. El meu marit també
va ser basquetbolista”, confessa.
Cañete ha fet esport des de ben
petita i quan pot s’escapa una es-
tona a nedar.    

Albert Barquets (CB Espar-
reguera) i Marc Perapoch (JAC
Sants) han viscut una experièn-
cia doble al Marina Besòs. Tots
dos han jugat amb la conferència
Oest, amb Xavi Assalit i Marc
Mestres (JAC Sants), Max Gas-
pà (Bàsquet Manresa B), Ricar-

do Baltà (UE Barberà), Quico
Roig i Diego Dias (CB Esparre-
guera), Arnau Sanahuja i Nil
Deix (CN Sabadell), Marc Tala-
verón (UE Sant Cugat), i Rubén
Morales (Nou Bàsquet Olesa), i
amb  Jordi Garcia (JAC Sants) i
Norberto Guerra (CB Esparre-
guera) com a entrenadors. 

I tots dos han participat en el
concurs de triples. De fet, s’han en-
frontat en la final, amb Barquets
com a guanyador masculí [els al-
tres participants han estat Gerard
Gutiérrez, del Bàsquet Manresa B,
i Eduard Francisco, del Masnou
Basquetbol] i subcampió del con-

curs global, en què ha perdut
contra Queralt Ribera. La jugadora
del Manresa CBF també ha estat
la campiona entre les triplistes
[amb Judith Moya, del CB Gra-
nollers, Marina Portillo, del CB Ro-
ser, i Montsant Guerrero, de l’AB
Premià, com les altres aspirants]. 

“És un dia per competir d’una
manera divertida. Molts són com-
panys, rivals i amics des de fa
molts anys, i està clar que també
vols guanyar. L’escenari, però, fa
que jugar sigui més divertit i di-
nàmic”, comenta Barquets. És un
dia especial i amb regles especials,
perquè, per exemple, les cistelles
han valgut el doble de punts en els
últims dos minuts de cada quart:
el matx masculí s’ha decidit a fa-
vor de l’Est amb un triple d’Edu
Garcia (CBU Lloret) a 16,3 segons
del final i que, per tant, ha sumat
sis punts. La cistella definitiva
(87-90). La resta de campions
han estat Roger Vilanova i Anto-
nio Quirós (CB Ripollet), Kevin Je-
rez Pilotti (CBU Lloret), Marc Ar-
nau i Carlos Lorente (El Masnou
Basquetbol), Ramon Gotzens i
Álvaro Puertas (Círcol Catòlic Ba-
dalona), Ali Gueye i Pol Barbecho
(FC Martinenc Bàsquet), Guillem
Pérez (CB Ipsi), i Genís Tena (CB
Cerdanyola). Un grup entrenat per
Raúl Jorda, del CB Ripollet, i
Marc Ciurana, del CBU Lloret.    

“Les regles han fomentat la
igualtat durant el matx i força
girs de guió. M’ha agradat també
que poguéssim entrenar-nos al
matí i dinar junts després. Com-
partir una estona distesa amb la
resta de participants ha fet que
l’experiència fos encara més emo-
tiva”, defensa Perapoch.  

“És un encert haver concen-
trat l’All Star en una tarda per-
què hi ha més públic i més en-
ergia al pavelló i, per tant, més
festa. És una jornada per gaudir
del bàsquet, sense els nervis
habituals dels caps de setmana
i de fer-ho amb protagonistes de
la Super Copa”, destaca Ferran
Aril, president de la Federació
Catalana de Basquetbol.   

“Organitzar un esdeveniment
així és una feina de molts mesos
i qualsevol esforç extra val la
pena per veure la il·lusió dels ju-
gadors i jugadores, que són molt
agraïts. Intentem atendre’ls al
màxim i se senten com a estrelles.
Bé, és el que són: estrelles de la
Super Copa”, tanca Javi Ezpele-
ta, cap de premsa de la federació.
Li brillen els ulls de cansament,
però, sobretot, d’orgull.    

Toni Delgado
LES CORTS

Una reunió plenad’estrelles
» El primer All Star de la Super Copa de la història s’ha celebrat al Marina Besòs, a Sant Adrià  

» Línia Les Corts viu la gran festa del bàsquet català a la pista i a la grada a través de diversos testimonis

Míriam Ferreri amb les seves companyes del SESE, a l’All Star de la Supercopa de Sant Adrià. Foto: Toni Delgado

Claudia Hernández, 
jugadora del Joventut
Les Corts, va competir
amb la conferència Oest

“És un dia per gaudir del
bàsquet sense nervis”,
diu Aril, president  de 
la federació catalana
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L'obra porta a escena un combat entre
dos dels filòsofs més importants del se-
gle XVIII.  Josep Maria Flotats es posa a la
pell de Voltaire, mentre que Pep Planas
s'encarrega d’interpretar Rousseau. Junts
protagonitzen un enfrontament que
convida el públic a endinsar-se en tota
mena de qüestions. Es pot veure al Tea-
tre Romea de Barcelona fins a l'1 d'abril.

Teatre

Voltaire/Rousseau. La disputa
Josep Maria Flotats

Pol Giancana i Sneaky Flex, integrants de
Flashy Ice Cream, han llançat la primera
part del seu nou àlbum que es desple-
garà en quatre volums (un per trimestre)
al llarg del 2024.  El primer volum del disc
té quatre cançons que ja sonen a les rà-
dios i que estan convertint el duet de Sa-
badell en tot un referent de la música ur-
bana a Catalunya.

Música

El protagonista del film, Paul Atreides, s'u-
neix al poble dels Fremen mentre bus-
ca venjança contra els conspiradors que
van destruir la seva família. Sense voler-
ho, acaba enfrontant-se a una elecció en-
tre l'amor de la seva vida i el destí de l'u-
nivers, i portant la pau al planeta. Els ac-
tors principals tornen a ser Timothée
Chalamet i Zendaya.

Pelis i sèries

Dune: Part dos
Denis Villeneuve

Sempre joves x1
Flashy Ice Cream

Puig Antich 1974-2024
El 2 de març del 1974 va ser assassinat a la presó Model de

Barcelona el jove militant revolucionari Salvador Puig Antich,
l'últim pres polític executat a Espanya pel mètode del garrot
vil. Per commemorar els 50 anys dels fets, del 2 al 7 de març
diverses figures del món del pensament, el dret, la narrativa,
el cinema, la poesia, la música i el teatre es trobaran a la Mo-
del per recuperar aquesta història, debatre sobre el seu signi-

ficat polític i social i reflexionar sobre la vigència de la lluita
per la justícia i les llibertats. El cicle d’activitats inclou inter-

vencions en espais emblemàtics de la presó.

B A Y O N AQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

El periodista i crític musical s'endinsa en
les claus de l'èxit de la cantant de pop
nord-americana Taylor Swift, arran de la
bogeria generada l'estiu del 2023 amb
l'anunci de la seva gira europea i l'alta
demanda en la prevenda i la venda
d'entrades. L'obra analitza la trajectòria
de l'artista i tot el fanatisme que hi ha
darrere seu.

Llibres

Fenómeno Taylor Swift
Yeray S. Iborra

| Final Fantasy VII Rebirth
És el nou videojoc de rol i acció japonès, que continua amb les aventures
dels personatges de la saga. Només està disponible per a PlayStation 5. 

Fo
to

: A
j. 

de
 B

ar
ce

lo
na

Viuen línia

José Antonio Bayona (Barcelona, 1975) rebrà el
Creator Award Honoree 2024 de la Motion Pictu-

re Associaton, l’associació de la indústria cine-
matogràfica més important dels Estats Units. Es
tracta del guardó més distingit que atorga l’enti-
tat, que ha reconegut “l’enfocament innovador”
del cinema que fa el català, sobretot en el seu

darrer film, La sociedad de la nieve. Precisament,
aquesta pel·lícula s’ha emportat diversos premis

Goya i Gaudí en les edicions d’enguany, i ara
també està nominada als Premis Platino. Cal re-

cordar, però, que abans el cineasta ha dirigit
pel·lícules mundialment conegudes com Lo im-

posible, Un monstruo viene a verme o Jurassic
World: el reino caído, i sèries com El Señor de los
Anillos: los anillos del poder, entre altres. També
acumula quatre premis Goya a millor direcció i

altres guardons i reconeixements. 

Famosos

Ser un reconegut director de cinema
Ha dirigit films mundialment coneguts i té diversos premis

Rebre un distingit guardó a nivell americà
L’associació de cinema més important dels EUA l’ha premiat

Felicitacions per un nou èxit
Els usuaris destaquen la ratxa de premis que porta el català
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

SEQUEDAT

Les fruites, sobretot les maduixes, són el millor
aliment per a les persones amb pell greixosa

ANTIOXIDANTS

GREIX 

BRILLANTOR

E S T I L S  D E  V I D A

i DERMATOLOGIA
Una pell ben cuidada ofereix una molt bona impressió de nosal-
tres, però ens equivoquem si pensem que n’hi ha prou de fer
servir cosmètics per aconseguir l’objectiu. La pell, com tants al-
tres òrgans del nostre cos, depèn molt del que mengem, i si vo-
lem tenir-la en bones condicions, llavors hem de seguir les pau-
tes indicades en funció de les nostres característiques personals.

La pell seca és la més delicada i requereix molta hidratació i
nutrició. Per mantenir-la cuidada cal incloure en la dieta aliments
rics en antioxidants i vitamines A i C. Entre els més recomanables
hi ha els vegetals de fulla verda, com els espinacs, i les fruites i
verdures de colors ataronjats i grocs, com els albercocs, els pe-
brots grocs i vermells, les pastanagues i les carabasses. 

La pell greixosa, amb textura irregular o punts negres, evi-
dencia un excés de seu que pot arribar a obstruir els porus. La
millor manera d’evitar-ho és consumir regularment fruites, so-
bretot maduixes, que produeixen un efecte antiinflamatori. 

Si no tenim problemes específics, n’hi ha prou de mantenir
una dieta equilibrada, rica en antioxidants. Són molt recomana-
bles els tomàquets, les pastanagues i les taronges.  

Toca’m i et diré què és el quemenges

Per hidratar bé la pell seca cal menjar 
fruites i verdures de colors groguencs  

Les claus

Els tomàquets, les pastanagues i les
taronges tenen molts antioxidants     

Els productes rics en vitamina B2, 
com la carn, aporten brillantor a la pell
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“Beu-te ràpid el suc que les vitami-
nes s’escapen!”. Estem segurs

que més d’una vegada t’han dit aques-
ta frase o que tu l’has dit a algú, so-
bretot als més petits. I és que està molt
estesa la creença que, un cop espremut,
el suc de taronja o de mandarina perd
les vitamines, sobretot la C, la més
abundant en els cítrics. Tot i això, has
de saber que estàs equivocat, ja que no
és cert: es tracta d’un fals mite! Vols sa-
ber què passa realment amb la vitami-
na? T’ho expliquem!

Doncs bé, un cop has preparat el suc
natural de taronja, la vitamina C no
desapareix ni s’evapora del suc. Així ho

demostra un estudi científic de la Uni-
versitat de Mòdena (Itàlia) que va asse-
nyalar que la vitamina C és la mateixa un
cop acabat d’esprémer que 12 hores més
tard: els investigadors van esprémer 1 kg
de taronges i van analitzar la concen-
tració de vitamina C immediatament des-
prés i al cap de tres, sis i dotze hores, i
no van veure-hi diferències. 

La vitamina C no s’evapora 
ni desapareix del teu suc de 

taronja un cop l’has espremut

Això vol dir, doncs, que et pots pren-
dre el suc, sigui per esmorzar, a mig matí
o per berenar, amb calma i sense patir
perquè perdi un dels seus principals
nutrients, la vitamina C, ja que la con-
centració d’aquesta vitamina és la ma-
teixa just espremut que al cap de quin-
ze minuts o tres quarts d’hora. 

Així que ja ho saps, no pateixis per la
vitamina C, no s’escapa. Gaudeix del teu
suc de taronja o mandarina i beneficia’t
de totes les seves propietats!

El suc de taronja perd la vitamina C?
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